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ຈາກຟາມໝູສູູ່ແຫ ື່ງພະລັງງານ  
 
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, 7 ມິຖຸນາ 2018 – 18 ເດ ອນກ່ອນ ເປັນການຍາກຫ າຍທີື່ຈະຫາຍໃຈເຂົົ້າເລິກໆ 
ຢູູ່ບ້ານພ້າວ, ນະຄອນຫ ວງວຽງຈັນ. ຟາມໝູ ທີື່ຕັົ້ງຢູູ່ບ້ານແຫູ່ງນັົ້ນ ກ າລັງສ້າງຄວາມບ ື່ສະບາຍໃຈແກູ່ ປະຊາຊົນ 
ທີື່ຢູູ່ແຖວນັົ້ນ. ຊາວບ້ານຫ າຍຄົນເກີດເຈັບປູ່ວຍຈາກພະຍາດຕ່າງໆ ທີື່ເຊ ື່ອກັນວ່າມາຈາກນ ົ້າເສຍຈາກຟາມໝູ 
ທີື່ເຮັດໃຫ້ອາກາດມີກິື່ນເໝັນ ແລະ ທ າລາຍດິນທີື່ອຸດົມສົມບູນ ຢູູ່ແຖວນັົ້ນ. ທ່ານນາງ ແສງອ າພອນ ປະເສີດສັກ, 
ຮອງນາຍບ້ານ ບ້ານພ້າວ ໄດ້ກ່າວວ່າ: “ຫ າຍຄົນມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນການຫາຍໃຈ ເຊິື່ງສົື່ງຜົນກະທົບທາງລົບຕ ື່ 
ສຸຂະພາບຂອງພວກເຂົາເຈົົ້າ. ແມ້ນກະທັົ້ງ ຄູບາ ແລະ ພະສົງ ທີື່ຢູູ່ວັດບ້ານ ກ ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບເຊັື່ນດຽວກັນ”. 
ທົື່ງນາທີື່ຢູູ່ ແຖວນັົ້ນ ກ ບ ື່ໄດ້ຮັບໝາກຜົນຫ າຍຄ  ແຕູ່ກ່ອນ ຄາດຄະເນວ່າສາເຫດແມູ່ນມາຈາກນ ົ້າເສຍ ທີື່ມີຈາກຟາມໝູ 
ທີື່ທ າລາຍ ດິນ ແລະ ນ ົ້າໃຕ້ດິນໃນບ ລິເວນ ດັື່ງກ່າວ.   
 
ເມ ື່ອມີຫາງສຽງຈົື່ມວ່າຫ າຍຂ ົ້ນ, ເປັນທີື່ຊັດເຈນແລ້ວວ່າ ຊາວບ້ານຕ້ອງການຄວາມຊ່ວຍເຫ  ອ ໃນການແກ້ໄຂບັນຫານີົ້. 
ຫ ັງຈາກຄວາມພະຍາຍາມໃນການປະນີປະນອມໃນຂັົ້ນບ້ານ ແລະ ຂັົ້ນເມ ອງ ບ ື່ໄດ້ຮັບຜົນ, ໃນທີື່ສຸດຊາວບ້ານກ ໄດ້ 
ລາຍງານສະພາແຫູ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບບັນຫາທີື່ເກີດຈາກນ ົ້າເສຍທີື່ມີຕ ື່ຊຸມຊົນ ແລະ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ບັນຫາດັື່ງກ່າວ ໄດ້ຮັບ 
ການແກ້ໄຂໂດຍໄວ. ທ່ານ ໝັົ້ນ ພິມມະຈັນ, ເຈົົ້າຂອງຟາມໝູ, ໄດ້ກ່າວວ່າ: “ພວກເຮົາຕ້ອງໄດ້ຈັດການກັບບັນຫານີົ້. 
ຖ້າບ ື່ດັື່ງນັົ້ນ, ຂ້າພະເຈົົ້າຈະຕ້ອງໄດ້ປິດກິດຈະການ”. 
 
ການຕິດຕ ື່ສະພາແຫູ່ງຊາດ ເຫັນໄດ້ຊັດເຈນວ່າ ເປັນທາງເລ ອກທີື່ຖ ກຕ້ອງ. ການພົວພັນກັບຄະນະວິສະວະກ າສາດ, 
ມະຫາວິທະຍາໄລແຫູ່ງຊາດ ຈິື່ງໄດ້ເກີດຂ ົ້ນ. ຄະນະວິສະວະກ າສາດ ໄດ້ຊອກຫາພ ົ້ນທີື່ ເພ ື່ອຈັດຕັົ້ງປະຕິບັດໂຄງການ 
ທີື່ຈະນ າໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີທັນສະໄໝ ເຂົົ້າໃນການປູ່ຽນນ ົ້າເສຍໃຫ້ກາຍເປັນແກ໊ຊຊີວະພາບ ເຊິື່ງຊຸມຊົນສາມາດນ າໃຊ້ 
ເພ ື່ອການແຕູ່ງຢູູ່ຄົວກິນ. ເນ ື່ອງຈາກວ່າຟາມໝູຂອງທ່ານ ພິມມະຈັນ ກ າລັງມີຄວາມສ າພນັທີື່ຕ ງຄຽດກັບຊາວບ້ານ, 
ທ່ານຈິື່ງໄດ້ຮັບໂອກາດໃຫ້ເຂົົ້າຮ່ວມໂຄງການ ໂດຍມີເງ ື່ອນໄຂວ່າ ທ່ານ ພິມມະຈັນ ຈະຕ້ອງສະໜອງແກ໊ຊຊີວະພາບ 
ເປັນເວລາ 18 ເດ ອນໃນໄລຍະຈັດຕັົ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ໃຫ້ແກູ່ຊາວບ້ານ ໂດຍບ ື່ເກັບຄ່າບ ລິການ, ຫ ັງຈາກນັົ້ນແລ້ວ, 
ທ່ານສາມາດສ້າງລາຍຮັບເພີື່ມຈາກການຂາຍແກ໊ຊຊີວະພາບນັົ້ນໃຫ້ແກູ່ຊຸມຊົນ.  
 
ໂຄງການດັື່ງກ່າວໄດ້ຮັບການສະໜອງທ ນ ໂດຍແຜນງານການຊ່ວຍເຫ  ອຂະໜາດນ້ອຍຂອງກອງທ ນສິື່ງແວດລ້ອມ 
ໂລກ ເຊິື່ງໄດ້ສະໜອງທ ນໃຫ້ແກູ່ໂຄງການຕ່າງໆໃນທົື່ວໂລກ ທີື່ຊ່ວຍແກ້ໄຂບັນຫາຜົນກະທົບຕ ື່ສິື່ງແວດລ້ອມ.  



ໂດຍການຮ່ວມມ ກັບນັກສ ກສາຄະນະວິສະວະກ າສາດ, ພວກເຂົາເຈົົ້າໄດ້ສ້າງທ ື່ສົື່ງແກ໊ຊຊີວະພາບ ຈາກຟາມໝູ 
ໄປຫາບ້ານ ເພ ື່ອສະໜອງໃຫ້ແກູ່ 29 ຄົວເຮ ອນທີື່ໃກ້ຄຽງ ທີື່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບໜັກທີື່ສຸດຈາກຟາມໝູູ່ດັື່ງກ່າວ.  
 
ຜູຈ້ັດການໂຄງການ, ທ່ານ ດຣ. ຄ າພອນ ນັນທະວົງ, ມະຫາວິທະຍາໄລແຫູ່ງຊາດ, ມີຄວາມກະຕ ລ ລົົ້ນທີື່ສຸດ ກ່ຽວ 
ກັບໂຄງການດັື່ງກ່າວທີື່ຈະຊ່ວຍແກ້ໄຂບັນຫາຂອງຊາວບ້ານ ແລະ ເຈົົ້າຂອງຟາມໝູ. ທ່ານໄດ້ກ່າວວ່າ: “ເຕັກໂນໂລຊີ 
ນີົ້ ໄດ້ຖ ກນ າໃຊ້ຢູ່າງກວ້າງຂວາງຢູູ່ປະເທດໄທ ເຊິື່ງໄດ້ຮັບຜົນສ າເລັດອັນດີ ແລະ ໄດ້ຮັບຄວາມນິຍົມຈາກ ຊາວບ້ານ. 
ພວກເຮົາໄດ້ພາບັນດານາຍບ້ານທີື່ຢູູ່ໃນພ ົ້ນທີື່ຂອງໂຄງການໄປທັດສະນະສ ກສາຢູູ່ທີື່ປະເທດໄທ,”. ແກ໊ຊຊີວະພາບ 
ເປັນທາງເລ ອກປະຢັດ ແລະ ເປັນມິດຕ ື່ສິື່ງແວດລ້ອມ ຫ າຍກວ່າການນ າໃຊ້ຖ່ານ ໂດຍເປັນແຫ ື່ງທີື່ໃຫ້ພະລັງງານ 
ຢູ່າງໜ ື່ງ. ທ່ານໄດ້ກ່າວຕ ື່ມວ່າ: “ຄ່າຊົມໃຊ້ແກ໊ຊຊີວະພາບເດ ອນໜ ື່ງ ແມູ່ນຖ ກກວ່າ ການນ າໃຊ້ຖ່ານເຖິງ 4 ເທົື່າ”. 
 
ການຈັດຕັົ້ງປະຕິບັດໂຄງການໃນ 18 ເດ ອນ ໄດ້ສິົ້ນສຸດລົງ. ໂດຍທົື່ວໄປແລ້ວ, ຊາວບ້ານມີຄວາມດີໃຈ ທີື່ກິື່ນເໝັນ 
ແລະ ຜົນກະທົບຕ ື່ສຸຂະພາບ, ອາກາດ ແລະ ທີື່ດິນຂອງພວກເຂົາເຈົົ້າໄດ້ຫາຍໄປ. ແຕູ່ຍັງມີບາງວຽກງານຕ້ອງໄດ້ 
ຮັບການເຮັດໃຫ້ສ າເລັດ. ໃນຂະນະທີື່ຈຸດປະສົງພ ົ້ນຖານຂອງໂຄງການໃນການກ າຈັດ ກິື່ນເໝັນ ຈາກຟາມ 
ໄດ້ຮັບການບັນລຸ, 29 ຄົວເຮ ອນທີື່ຄາດວ່າຈະໄດ້ຊົມໃຊ້ແກ໊ຊຊີວະພາບ ບ ື່ມີຄອບຄົວໃດ 
ອະນຸຍາດໃຫ້ເຊ ື່ອມຕ ື່ທ ື່ສົື່ງແກ໊ຊເຂົົ້າເຮ ອນຂອງພວກເຂົາເຈົົ້າ. ທ່ານ ດຣ. ນັນທະວົງ ໄດ້ອະທິບາຍວ່າ: “ມີສອງເຫດ 
ຜົນສ າລັບບັນຫານີົ້. ອັນທີທີໜ ື່ງ, ຊາວບ້ານຢ້ານວ່າ ກິື່ນຈາກແກ໊ຊຊີວະພາບ ຈະມີກິື່ນເໝັນຄ ກັນກັບກິື່ນເໝັນຈາກ 
ນ ົ້າເສຍ. ອັນທີສອງ, ພວກເຂົາຢ້ານວ່າຈະເກີດການເຈັບປູ່ວຍຈາກແກ໊ຊຊີວະພາບ. ຄວາມກັງວົນທັງສອງຢູ່າງນີົ້ 
ແມູ່ນບ ື່ມີມູນຄວາມຈິງ”. 
 
ທ່ານນາງ ທອງດີຍະລາດ ແລະ ທ່ານທາງ ປະເສີດສັກ ເຊິື່ງທັງທ່ານເປັນຮອງນາຍບ້ານ ໄດ້ໃຫ້ທັດສະນະ ໃນທາງບວກ 
ວ່າ ເວລາຜ່ານໄປ ຊາວບ້ານອາດຈະປູ່ຽນໃຈ. ພວກເຂົາເຈົົ້າ ເຊ ື່ອໝັົ້ນວ່າ ຖ້າມີຊາວບ້ານສອງສາມ ເຮ ອນເລີື່ມນ າໃຊ້, 
ການປູ່ຽນແປງທັດສະນະຄະຕຂິອງຄອບຄົວທີື່ເຫ  ອກ ຈະເກີດຂ ົ້ນ. 
 
ໃນພິທີກ່າວປິດໂຄງການ, ທ່ານ ບາລາຊູບຣາມານຽມ ມູຣາລີ, ຮອງຜູ້ຕາງໜ້າອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພ ື່ອການພັດ 
ທະນາ ປະຈ າ ສປປ ລາວ, ໄດ້ກ່າວວ່າ ການຮ່ວມມ ການຈດັຕັົ້ງປະຕິບັດໂຄງການຂອງ ແຜນງານການ ຊ່ວຍເຫ  ອຂະ 
ໜາດນ້ອຍ ຂອງກອງທ ນສິື່ງແວດລ້ອມໂລກ ແລະ ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພ ື່ອການພັດທະນາ ຈະສາມາດຕ ື່ຍອດ 
ຈາກໂຄງການນີົ້ ໂດຍການຈັດການລົງໃຫ້ຄວາມຮູ້ແກູ່ຊາວບ້ານ ໃນອະນາຄົດອັນໃກ້ນີົ້. ທ່ານໄດ້ກ່າວວ່າ: 
“ໂຄງການນີົ້ເປັນໂຄງການທີື່ມີເອກະລັກຢູ່າງແທ້ຈິງ ໂດຍການນ າເອົາຜູ້ຈັດຕັົ້ງ ປະຕິບັດມາຈາກຫ າຍຂະແໜງການ. 
ມັນເປັນເລ ື່ອງທີື່ໜ້າໂສກເສົົ້າ ຖ້າຫາກວ່າຜົນປະໂຫຍດທີື່ໄດ້ຈາກເຕັກໂນໂລຊີ ທີື່ມີຫົວຄິດປະດິດສ້າງນີົ້ ບ ື່ໄດ້ຖ ກນ າ 
ໃຊ້ ເນ ື່ອງຈາກຄວາມເຂົົ້າໃຈທີື່ຜິດ. ນັົ້ນເປັນເຫດຜົນທີື່ສ າຄັນ ທີື່ພວກເຮົາຕ້ອງ ຊອກຫົນທາງໃນການອະທິບາຍໃຫ້ 
ຊາວບ້ານໄດ້ຮັບຮູວ້່າ ເປັນຫຍັງຂ ົ້ຈ າກັດກ່ຽວກັບແກ໊ຊຊີວະພາບຂອງພວກເຂົາເຈົົ້າ ເປັນສິື່ງທີື່ບ ື່ມີເຫດຜົນເລີຍ”. 
 
ໂຄງການນີົ້ ເປັນໂຄງການທີື່ຢ ົ້າເຕ ອນໃຫ້ທຸກຄົນ ຮູ້ວ່າ ການສະໜອງເຕັກໂນໂລຊີທີື່ທັນສະໄໝ ໃຫ້ແກູ່ ຊຸມຊົນ 
ຍັງບ ື່ທັນພຽງພ . ເຕັກໂນໂລຊີຈະມີປະໂຫຍດຕ ື່ຜູ້ຄົນ ກ ື່ຕ ື່ເມ ື່ອພວກເຂົາເຫັນຜົນປະໂຫຍດ ຂອງເຕັກໂນໂລຊີນັົ້ນໆ.  
 



ສ າລັບຂ ົ້ມູນເພີື່ມຕ ື່ມກ່ຽວກັບແຜນງານການຊ່ວຍເຫ  ອຂະໜາດນ້ອຍຂອງກອງທ ນສິື່ງແວດລ້ອມໂລກ ທີື່ຈັດຕັົ້ງປະ 
ຕິບັດໂດຍອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພ ື່ອການພັດທະນາ ປະຈ າ ສປປ ລາວ, ກົດທີື່ນີົ້.  
 
ສ າລັບຂ ໍ້ມູນເພ ີ່ມຕ ີ່ມກ່ຽວກັບໂຄງການນ ໍ້, ກະລຸນາຕດິຕ ີ່:  
ທ່ານ ບຸນມີ ພັນມາກອນ, ຜູ້ປະສານງານແຜນງານການຊ່ວຍເຫ  ອຂະໜາດນ້ອຍຂອງກອງທ ນສິື່ງແວດລ້ອມໂລກ 
ອີ-ເມວ: ໂທ  
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